Week 5 Study Guide 
第五周：思考题

1. What is one of the main arguments used against the single-authorship theory of Isaiah?
其中一个最主要反对以赛亚书只有一个作者的论据是什麽?
A.  The court records of the kings of Judah state that Isaiah wrote a small book.
犹大王朝的宫廷记录声称以赛亚写了一本小书卷。
B.  The second half of the book is written in Aramaic, not Hebrew.
本书的下半部是用亚兰文写的，不是希伯来文。
C.  The substantive change of tone in the second half of the book (chps. 40-66)
本书下半部 (40-66章) 的格调有大量的改变。
D.  The apocalyptic sections of the book need a late date to be valid.
本书的启示部份需要较後的日期作实。
2. Chapters 36-39 serve as what in the book of Isaiah?
以赛亚书第36-39章的主旨是什麽?
A.  A historical interlude
历史性的插曲
B.  An apocalyptic revelation
天启性的启示
C.  An oracle of doom
有关灭亡的圣喻
D.  An oracle of salvation
有关救恩的圣喻
3. What change in tone is found in chapters 40-66 of Isaiah?
以赛亚书40-46章的格调有什麽改变?
A.  A change to judgment against the enemies of Judah
审判犹大的仇敌
B.  A change to oracles of salvation for the kings and courts of Judah
对犹大王和宫廷的救赎圣喻
C.  A change to predictions of coming world kingdoms
对未来王朝的预言
D.  A change from predominantly prophecies of judgment to prophecies of comfort and salvation
从主要对审判的预言转为安慰和救赎的预言
4. According to the NIV Study Bible, what is the major theological theme of Isaiah?
根据NIV Study Bible，以赛亚书的神学主题是什麽?
A.  “Isaiah is primarily concerned with the judgment which will come upon Judah.”
“以赛亚主要关心到将临犹大的审判。”
B.  “Isaiah is an apocalyptic visionary who foresees many future events.”
“以赛亚是一个有天启异象的人，他预见很多将要发生的事。”
C.  “Isaiah is a book that unveils the full dimensions of God’s judgment and salvation.”
“以赛亚书是一本完全揭露神的审判和救赎的书。”
D.  “Isaiah is a historical narrative interspersed with prophecies that announce the uniqueness of God’s grace for Israel and Judah.”
“以赛亚书是一本散布着宣布神给以色列和犹大的特别恩典的历史叙述。”
5. What does Matthew 1:18-25 identify as a fulfillment of Isaiah 7:14?
马太福音1:18-25怎样应验了以赛亚书7:14 ?
A.  The conquest of Rome over the land of Israel
罗马征服了以色列地
B.  The coming of John the Baptist
施浸约翰的来到
C.  The birth of Jesus Christ
耶稣基督的诞生
D.  The conversion of Saul 
扫罗归主
6. What does Acts 8:26-35 identify as the ultimate fulfillment of the servant song found in Isaiah 52:13-53:12?
使徒行传8:26-35怎样被看为是以赛亚书52:13-53:12仆人之歌的终极应验?
A.  The miraculous healings of Jesus
耶稣医病的神迹
B.  The moral code of the Sermon on the Mount
山上宝训的道德法规
C.  The birth of the Church
教会的诞生
D.  The passion (i.e. suffering/final week) of Jesus
耶稣受苦(即受难/最後一周)
7. What is the most prominent word that reoccurs in the following verses from Jeremiah: 3:1; 4:1; 8:4-5; and 24:7?
在耶利米书3:1; 4:1;8:4-5; 和24:7重复出现的关键字是什麽?
A.  “Return”
“归向”
B.  “Destruction”
“毁灭”
C.  “Covenant”
“约”
D.  “Fear”
“惧怕”
8. What major historical events form the background of the book of Jeremiah?
构成耶利米书的背景的主要历史事件是什麽?
A.  The reign of Assyrian Tiglath-pileser III from 745-727 B.C.E.; the Syro-Ephraimic coalition against Judah of 733 B.C.E.; the conquest of Samaria by the Assyrian army in 722 B.C.E.
由公元前745-727年的亚述提革拉昆列色三世; 叙利亚-以法莲联盟与犹大在公元前733年的战争; 亚述军队在公元前722年征服了撒玛利亚。
B.  The rise of Nabopolassar to Babylonian power in 626 B.C.E.; the destruction of Nineveh in 612 B.C.E.; the Egyptian-Babylonian battle of Carchemish in 605 B.C.E.; the subsequent exile and destruction of Judah by Nebuchadnezzar (605 B.C.E., 597 B.C.E., 586 B.C.E.)
在公元前626年拿布波垃撒兴起成为巴比伦势力; 在公元前612年尼尼微城的毁灭; 在公元前605年埃及-巴比伦在迦基米施的战役; 犹大国最後被尼布甲尼撒王所灭和迁徙 (公元前605, 597, 586年)
C.  The destruction of Jerusalem in 586 B.C.E.; the conquest of Cyrus over Babylonia in 539 B.C.E.; the Decree of Cyrus allowing the exiled Judeans to return in 538 B.C.E.
在公元前586年耶路撒冷被毁; 在公元前539年塞鲁士征服巴比伦; 公元前538年塞鲁士诏书让被流放的犹太人回归。
D.  The conquest by Alexander the Great over the land of Israel in 332 B.C.E.; the death of Alexander and subsequent division of the conquered lands by his 4 generals (323ff B.C.E.); the border disputes between the Seleucids and Ptolemies centering over Israel (late 4th to early 2nd centuries B.C.E.)
亚历山大大帝在公元前332年征服以色列地; 亚历山大的死亡和随後由他的四位将领分所征服的地 (公元前323年ff); 塞琉古王朝与托勒密王朝为以色列地作边介之争 (公元前四世纪末至二世纪初)
9. What does Luke 22:14-20 point to as the ultimate fulfillment of Jeremiah 31:31-34?
路加福音22:14-20怎样应验了耶利米书31:31-34?
A.  The suffering on the cross fulfills the meaning of Jeremiah’s servant song.
十字架上的苦难应验了耶利米仆人之歌的含意。
B.  The resurrection of the Christ typifies the end time apocalyptic event expounded in Jeremiah.
基督的复活作为在耶利米书详加细述的末世启示的事件之典型。
C.  The betrayal by Judas which leads to Christ’s imprisonment and death.
犹大卖主以至基督被囚和死亡。
D.  The Last Supper points towards Christ’s crucifixion and resurrection as the institution of the New Covenant spoken of in Jeremiah.
最後的晚餐指向在耶利米书所说基督的被钉十字架和复活而设立的新约
10. Around what historical event do the words of Lamentations revolve?
耶利米哀歌是环绕那项历史事件而言的?
A.  The destruction of Jerusalem (586 B.C.E.)
耶路撒冷陷落(公元前586年)
B.  The conquest of Cyrus over the Babylonian empire (539 B.C.E.)
塞鲁士征服巴比伦王国 (公元前539年)
C.  The decree of Cyrus allowing the exiled Judeans to return home (538 B.C.E.)
塞鲁士王降旨让流亡国外的犹太人回归(公元前538年)
D.  The rebuilding of the Jerusalem temple (completed in 516 B.C.E.)
重建耶路撒冷圣殿 (公元前516年完成)
11. Who is traditionally believed to have been the author of Lamentations?
传统认为谁是哀歌的作者?
A.  Isaiah
以赛亚
B.  Nehemiah
尼希米
C.  Jeremiah
耶利米
D.  Ezra
以斯拉
12. How does Ezekiel’s historical background compare with Jeremiah’s?
以西结书与耶利米书的历史背景有何比较?
A.  While Jeremiah witnessed the destruction of Jerusalem (586 B.C.E.), Ezekiel came back with the exiles to rebuild Jerusalem in 538 B.C.E.
耶利米见证耶路撒冷被毁 (公元前586年) ，而以西结在公元前538年从流亡回归去重建耶路撒冷。
B.  Ezekiel was an older contemporary of Jeremiah who died during the destruction of Jerusalem in 586 B.C.E.
以西结是与耶利米同期的长者，他在公元前586年耶路撒冷被毁时死亡。
C.  Both Jeremiah and Ezekiel ministered in Judah during the time of the deportations and destruction of Jerusalem (605-586 B.C.E.).
耶利米和以西结都是在放逐和耶路撒冷被毁时期(公元前605-586年) 在犹大服务的。
D.  Ezekiel was taken to Babylon during the second deportation of exiles (597 B.C.E.) and ministered while in exile, whilst Jeremiah continued ministering during the same period in Judah.
以西结在第二次放逐时(公元前597年) 被掳到巴比伦服务，而同期耶利米继续在犹大服务。
13. What recurring phrase is found in the following verses from Ezekiel: 6:13,14; 7:9; 12:15-16,20; 20:25,26,41-44; 36:37,38; and 37:13,14?
在以西结书6:13,14; 7:9; 12:15-16,20; 20:25,26,41-44; 36:37,38; 37:13,14找到的重复句子是什麽? 
A.  “Then they will know that I am the LORD.”
“那时他们就知道我是耶和华”
B.  “Repent for the Day of the LORD is at hand.”
“悔改因为耶和华的日子近了”
C.  “Wait for the consolation of the LORD.”
“等候耶和华的安慰”
D.  “Babylon, too, will fall.”
“同样，巴比伦将会倾倒”
14. What historical circumstances form the background of the book of Daniel?
那些历史环景构成但以理书的背景?
A.  The rise and then conquest of the neo-Babylonian empire over the Egyptians at Carchemish (605 B.C.E.) through the destruction of Jerusalem in 586 B.C.E.
新巴比伦王国的兴起及後在迦基米施(公元前605年) 征服了埃及人至公元前586年耶路撒冷被毁。
B.  The Babylonian deportations and destruction of Judah (605 B.C.E., 597 B.C.E., 586 B.C.E.) through the subsequent conquest of the Medo-Persian empire over the Babylonians (539 B.C.E.)
流亡巴比伦和犹大被毁(公元前605年、597年、586年) 至玛代波斯王国征服巴比伦(公元前539年)
C.  The Decree of Cyrus allowing the exiled Judeans to return in 538 B.C.E. through the return of Nehemiah in 445 B.C.E.
在公元前538年塞鲁士降旨让流亡的犹太人回归至尼希米在公元前445年回归
D.  The rebuilding of the Jerusalem temple in 516 B.C.E. through the ministry of Malachi in the mid-5th century B.C.E.
在公元前516年重建耶路撒冷圣殿至玛拉基在公元前五世纪中叶的事奉。
15. What is the central theological theme of the book of Daniel?
但以理书的中心神学主题是什麽?
A.  The coming judgment by YHWH
将临的耶和华审判
B.  God’s sovereign control over human affairs and history
神掌控人类事情和历史的主权
C.  The restoration of the exiled community
流亡社群的重建
D.  The salvation of all nations
万国的救赎
